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Zmianę rozporządzenia Ministra Infrastruktury z dnia 24 listopada 2023 r. w sprawie 

egzaminowania osób ubiegających się o uprawnienia do kierowania pojazdami, 

szkolenia, egzaminowania i uzyskiwania uprawnień przez egzaminatorów oraz 

wzorów dokumentów stosowanych w tych sprawach (Dz. U. z 2023 r. Poz. 2659 ze 

zm.) w zakresie dotyczącym zwiększenia liczby godzin zajęć praktycznych oraz 

wprowadzenia obowiązku doszkolenia po każdym trzykrotnym niezdanym egzaminie 

państwowym.

Wnoszę o zmianę zapisów § 9 ust. 1 pkt 2 a poprzez zwiększenie liczby godzin dla 

zajęć w zakresie części praktycznej szkolenia prawa jazdy kategorii AM do 20 godzin. 

Wnoszę o zmianę zapisów § 9 ust. 1 pkt 2c poprzez zwiększenie liczby godzin dla zajęć 

w zakresie części praktycznej szkolenia prawa jazdy kategorii Bi i B do 40 godzin.



Wnoszę o wprowadzenie do rozporządzenie zapisów zobowiązujących osobę 

ubiegającą się o prawo jazdy do odbycia:

- obowiązkowego 10 godzinnego szkolenia dodatkowego po pierwszych trzech 

niezdanych egzaminach praktycznych;

- obowiązkowego 5 godzinnego szkolenia dodatkowego po każdych następnych trzech 

niezdanych egzaminach praktycznych;

Panie Ministrze, wprowadzenie proponowanych zmian podniesie poziom 

przygotowania kandydatów na kierowców do egzaminu państwowego oraz lepiej 

przygotuje ich do samodzielnego bezpiecznego prowadzenia pojazdu. Proponowane 

zapisy mogą spowodować minimalizację zjawiska przychodzenia na egzamin 

praktyczny tylko po to żeby go nie zdać (niektórzy zdający wolą uczyć się na 

egzaminach, na własnych błędach, niż w Ośrodkach Szkolenia Kierowców). Uważam, 

że stereotyp egzaminatora „oblewcza” jest podtrzymywany i utrwalany w 

społeczeństwie właśnie przez tę grupę zdających (zdających nieprzygotowanych). 

Część osób ubiegających się o prawo jazd jest nieprzygotowana do tego egzaminu, 

inni z kolei nie radzą sobie ze stresem a dodatkowe szkolenie może spowodować, że 

będą czuli się pewniej za kierownicą, że będą właściwie przygotowani do egzaminu 

oraz, że ich szansa na uzyskanie wyniku pozytywnego zdecydowanie wzrośnie. 

Największe ryzyko bycia ofiarą śmiertelną wypadku drogowego w Polsce dotyczy ludzi 

młodych pomiędzy 18 a 24 rokiem życia. Taki stan utrzymuje się od wielu lat, 

potwierdzając, iż wypadki drogowe stanowią największe zagrożenie dla zdrowia i 

życia osób młodych, rozpoczynających aktywność w zakresie kierowania pojazdami. 

Działania legislacyjne powinny przewidywać wprowadzenie optymalnych rozwiązań w 

zakresie odnoszącym się do wyeliminowania niepożądanych zachowań uczestników 

ruchu drogowego, w szczególności tych związanych z prędkością, prowadzeniem 

pojazdów w stanie nietrzeźwości oraz pod wpływem innych środków odurzających, 

prowadzeniem pojazdów przy rozproszonej obsługą urządzeń elektronicznych 

uwadze. Zwiększenie liczby godzin szkolenia podstawowego i wprowadzenie 

konieczności doszkalania zwiększy zdawalność egzaminów państwowych, bo osoby 

zdające będą lepiej do nich przygotowane, a lepsze umiejętności przyszłych 

kierowców przełożą się na mniejszy stres na egzaminie (w ruchu drogowym) i przede
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wszystkim na zwiększenie bezpieczeństwa i zmniejszenie liczby zdarzeń drogowych z 

ich udziałem.

Stoję na stanowisku, że utrzymywanie ilości obowiązkowych godzin praktycznych na 

kategorię AM na poziomie 5 jest niebezpieczne i nieodpowiedzialne. O kategorię AM 

mogą ubiegać się już czternastolatkowie. Liczba godzin zajęć praktycznych dla osób 

ubiegających się o swoje pierwsze prawo jazdy powinna być zdecydowanie wyższa niż 

obecnie. 5 godzin przewidzianych dla kandydatów na kierowców kategorii AM jest 

niewystarczająca do nauczenia odpowiedniego panowania nad pojazdem jak i 

praktycznego stosowania przepisów w ruchu drogowym. Z reguły wszystkie zajęcia 

praktyczne są poświęcone na opanowanie zadań na placu manewrowym, a przecież 

zagrożenie dla tych młodych ludzi sytuuje się przede wszystkim w ruchu drogowym.

Wnoszę o pozytywne rozpatrzenie petycji.

Z wyrazami szacunku




